

لمحة عامة عن الجمعية العامة للاتحاد البرلماني الدولي

الاتحاد البرلماني الدولي هو منظمة عالمية للبرلمانات الوطنية.

تأسس الاتحاد البرلماني الدولي في العام 1889 وكان يضم مجموعة صغيرة من البرلمانيين، مكرسة لتعزيز السلام من خلال الدبلوماسية والحوار البرلمانيين، ومنذ ذلك الحين تطور ليصبح منظمة عالمية حقيقية تجمع البرلمانات الوطنية. واليوم، تقترب عضوية الاتحاد البرلماني الدولي من أن تصبح عالمية، حيث يضم 178 برلماناً عضواً و14 عضواً منتسباً وأعداد متزايدة من البرلمانيين من جميع أنحاء العالم يشاركون في عملهم.

وتُعقد الجمعيات العامة للاتحاد البرلماني الدولي - المعروفة سابقاً باسم المؤتمرات البرلمانية الدولية - مرتين في السنة إما في جنيف أو في مدن أخرى حول العالم، بحضور أكثر من 1200 مندوب.

وبدعوة من برلمان جمهورية رواندا، ستعقد الجمعية العامة الـ 145 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة في كيغالي في الفترة من 11 إلى 15 تشرين الأول/أكتوبر 2022 في "مركز كيغالي للمؤتمرات" (KCC).

وستجتمع في هذه الجمعية العامة جميع الهيئات التشريعية للاتحاد البرلماني الدولي بما في ذلك المجلس الحاكم، واللجان الدائمة، ولجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين، بالإضافة إلى منتدى النساء البرلمانيات. وستوفر المناقشة العامة منبراً للمندوبين للتشاور، وتبادل الآراء حول موضوع: "المساواة بين الرجال والنساء (الجنديرية) والبرلمانات المراعية للمنظور الجندي باعتبارها دوافع للتغيير من أجل عالم أكثر صموداً، وسلماً".

وللمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني الرسمي للاتحاد البرلماني الدولي [.https://www.ipu.org/about-us](https://www.ipu.org/about-us).

1200

مشارك

14

عضواً منتسباً

178

برلماناً عضواً





ABOUT IPU 145TH

ABOUT THE IPU ASSEMBLY

The IPU is the global organisation of national parliaments.

IPU began in 1889 as a small group of parliamentarians dedicated to promoting peace through parliamentary diplomacy and dialogue has since grown into a truly global organization of national parliaments. Today, IPU membership inches ever closer to being universal, with 178 Member Parliaments, 14 Associate Members, and increasing numbers of parliamentarians from all over the world involved in their work.

The IPU Assemblies—formerly known as Inter-Parliamentary Conferences—are held twice a year either in Geneva or in other cities around the world, with more than 1,200 delegates attending.

At the invitation of the Parliament of the Republic of Rwanda, the 145th Assembly of the IPU and its related meetings will be held in Kigali from **11 to 15 October 2022** in “Kigali Convention Centre”.

All IPU statutory bodies, including the Governing Council, Standing Committees, Committees on the Human Rights of Parliamentarians, as well as the Forum of Women Parliamentarians, will convene during this Assembly. The General Debate will provide a platform for delegates to deliberate and exchange views on the theme of: “Gender equality and gender-sensitive parliaments as agents for a more resilient and peaceful world”.

For more information please visit the [IPU Official Website](#)

178

Members Parliaments

14

Associate Members

1200

Participants